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Dr. Szili Katalinnak
az Országgyűlés elnökének
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Hsz. 91 . § (1)-(2) bekezdése, valamint 118 . § (1) bekezdése alap] án - figyelemmel a 115 . §
(2) bekezdésére - bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést szeretnék feltenni
Lamperth Mónika Miniszter Asszonynak :

A rendőri ellenőrzés határai

címmel .

A közelmúltban Budapesten és Kecskeméten is razziát tartott a rendőrség a célból, hogy

minél több kábítószerfogyasztót szűrjenek ki .

A budapesti és kecskeméti szórakozóhelyeken lévő közönség pupilláinak megvizsgálása

után végül 55 fiatalt állítottak elő drogfogyasztás gyanúja miatt .

A rendőrség ezen gyakorlata több problémát is felvet .

A rendőrségről szóló 1994 . évi XXXIV . törvény konkrétan meghatározza mely esetben

jogosult a rendőr arra, hogy szakértői vizsgálatra kötelezzen valakit. A törvény 44 .§ (1)

bekezdése alapján a rendőr csak közlekedésrendészeti feladatának ellátása során élhet ilyen

lehetőséggel, mégpedig a járművezetővel szemben .

Ezenkívül a közelmúltban, a Btk. kábítószerre vonatkozó részeinek kapcsán keletkezett

viták során kialakult egy olyan, a kormány által teljes egyetértéssel fogadott álláspont, mely

szerint meg kell különböztetni a fogyasztót és a kereskedőt . A fogyasztók esetében ugyanis

nem a büntetőjogi szankció a cél, a Miniszterelnök úr is kifejezte a dekriminalizáció

jelentőségét .

A rendőrség által tartott razzia azonban éppen azt a tendenciát erősíti, mely szerint a

fogyasztót is büntetni kell . A kábítószer elleni küzdelem valóban elsődleges cél, ehhez

azonban a fogyasztók rendőri üldözése és vizsgálatra kötelezése nem a megfelelő eszköz .
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Mindezek ellenére a rendőrök azt ígérték, hogy a jövőben is lehet számítani hasonló

„rajtaütésekre" .

Mindezek ismeretében a következő kérdést szeretném feltenni a Tisztelt Miniszter

Asszonynak :

Miként vélekedik a Tárca a rendőrség fenti gyakorlatáról? Továbbra is igénybe kívánják

venni ezt az eszközt a kábítószer elleni küzdelem érdekében?

A választ írásban kérem .

Budapest, 2005 . március 7.
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